
 

 

 

Folketingets Beskæftigelsesudvalg 

lov@ft.dk 

 

Ole Birk Olesen 

Ole.Birk.Olesen@ft.dk 

 Beskæftigelsesministeriet 

Holmens Kanal 20 

1060 København K 

T +45 72 20 50 00 

E bm@bm.dk 

www.bm.dk 

CVR 10172748 

J.nr. 2022-5185 

29. juni 2022 

 

 

 

 

Beskæftigelsesudvalget har i brev af 15. juni 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

380 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Ole Birk 

Olesen (LA). 

Spørgsmål nr. 380: 

”Vil ministeren oplyse, hvor mange flere ledige, der forventes at komme som følge 

af regeringens nye aftale om at afskaffe kontanthjælpsloftet m.m.? Vil ministeren 

videre oplyse, hvor mange børn der forventes at være i de nye hjem, hvor forældre 

som følge af aftalen vil være ledige?” 

 

Svar: 

Det har altid været regeringens opfattelse, at det bedste for børn er, at deres foræl-

dre er i arbejde. Selvom ydelserne i kontanthjælpssystemet skal ligge på et niveau, 

der giver børnene mulighed for at vokse op under ordentlige vilkår, er den bedste 

kur mod udsathed og mistrivsel, at man har forældre, som har et arbejde at stå op til 

hver morgen. 

Derfor glæder det mig, at endnu flere kontanthjælpsmodtagere med Aftale om nyt 

kontanthjælpssystem med plads til børnene kommer med ind i det arbejdende fæl-

lesskab. Konkret vurderes det, at aftalen samlet set indebærer en positiv arbejdsud-

budseffekt på 300 fuldtidspersoner. Aftalen forventes således ikke at medføre, at 

der samlet set vil være flere personer, der afgår til ledighed. 

Venlig hilsen 

Peter Hummelgaard 

Beskæftigelsesminister  
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